# AWARD CITATION

Unit	168 all purpose aviation regiment
Position	Political Commissar of aviation squadron
Rank	Senior Politruk
Surname, name and patronymic	VEREVKIN PETR PROKOFIEVICH
Birth year	1914
Nationality	Ukrainian
Party membership	VKP(b) since 1939
Social background	Worker
Education civil	9 years school
Education military	All Union Osoaviakhim school 1936
In Red Army service since	1940
Recommended for	Order "RED STAR"

## I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He has been engaged on the front of the Patriotic war since 03 December 1941 as a political commissar of an aviation squadron. In the course of the war, he proved his devotion to the cause of the party Lenin-Stalin and the Socialist Motherland.

He efficiently organised the Communist party and Komsomol work among the flying and the ground technical personnel aimed at strengthening the war effort in the struggle against the German-Fascist army. All the personnel is eager to participate and assist the combat missions against the enemy. The aviation squadron has made 164 night combat missions, most of which were successful; 51 transport missions with landing at the partisan controlled areas; 1200 mission with signalling purposes. Most of the flying personnel has have been bestowed with state awards.

Personally, comrade VEREVKIN made 9 night combat missions and 85 mission with signalling purposes. He is demanding towards himself, disciplined, and respected political officer.

CONCLUSION: He deserves state award - order "RED STAR".

Commander of 168 all purpose aviation regiment Lt. Colonel *signature* /YAROSLAVTSEV/

19 July 1942

Commissar of 168 all purpose aviation regiment Sr. Battalion Commissar signature /ZHURAVLEV/

### **Conclusion of Army Military Council**

He deserves order "RED STAR"

Commander of 16 Army Lt. General *signature*  Military council member of 16 Airforce Divisional Commissar *signature* 

30 July 1942

#### **Conclusion of the Front Military Council**

He deserves order "RED STAR"

Commander of 1 Airforce Mj. General of aviation *signature* /KHUDYAKOV/ Commissar of 1 Airforce Brigadier Commissar signature /LITVINENKO/

" August 1942

Conclusion of the award commission

#### all lines are to be filled in

HAFPAHHOL JICT Наименование части - 168 Армейский Авианионных Смещанных Полк Занимаемая полжность - Военный комиссар эскадрилии Военное звание - старлий политрук Фамилия, шия , этчество - ВЕРЕКИН Петр Проносьерич Год и место рождения - 1914 г. Напиональчость- Украинеп. Партийность- Член ВКП(б) с 1939г. Соц.положение и соц.происхожление-. рабочий Образование общее- 9 классов, военное - Всесоюзн. Школа ОСО-1936г. С какого года в Прасно! Армии- с 1940г. И каному ордену представляется- Содену "ПРАСНАЯ ЗВЕЗДА " HPATKAS BOEPAS XAPARTEPHOTIKA На проние отечественной войны участвует с 3 декабря 1941г. в качестве комиссара авиационной эскадринии. В условиях войны токазал свою преданность делу ЛЕНИНА-СТАЛИНА и социалистической родине. Правильно мобилизовал партиную комеомольскую организации и летно Правильно мобилизовал партиную комсомольскую организации и летно технический состав на борьбу с немецко-далистской армией. чесь личный состав боевне задания Командования втполняет с боль-ним желанием и интузиазмом. Эскадрилия имеет-.164..ночнях боевых вняетов, больтинство из них успетние, с посалкой у партизан.51.. видетов, на связь 1000 велетон. Больтинство летного состана за успешное вриолнение боевых задани имеют правительственные награды. Дично тов. Беревкин совершия ..9...ночных боевых вытетов, на связь 85 вылетов.
Констиние общательный, диопициинированный и авторитетных потит-работник. работник. В Н В О Д : Достоин награжления орденом . " RPACHAR SBESHA ". Grociabus CT. BATALLOFF. ROMOGAP ROMAHIMP 1 HOMIOTICOT ( журавлев ). Нурови ( Яродлавшев " толе 1942г.

#### all lines are to be filled in

SALUTETEH DE HOMAR, TOBAH DA APMIN Досдони награндения срденом Красного Звезда Коссландуния 16 аргения Инен Восново Совеба Ленеран сенденаны Дистини, пошина ULOUS 1942, SANTINGENIE KOMANJUTILLEO TPOHTA Заслуживает награждения Правительственной наградой орденом - "ЧРАСНАЯ ЗВТЗДА". В ОТ ННЫ<sup>В</sup> КОМИССАР I ВА БРИГАЛНЫ<sup>М</sup> КОМИССАР /ЛИТВИНТНКО/ команл успий і всел упной армити Гтнграл майор авиании XVIS авууста / заключение выслей награлной комосии при нко